
Rada Gminy Turawa 
Radni Sesja 

Protokół nr V/2024 

V Sesja w dniu 30 sierpnia 2024  

Obrady rozpoczęto 30 sierpnia 2024 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 13:55 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Michał Bochański 

2. Aneta Buczek 

3. Iwona Duda 

4. Jerzy Farys 

5. Daniel Jonczyk 

6. Sebastian Klotka 

7. Mariola Kornek-Gancarek 

8. Marianna Labisz 

9. Mariusz Lasak 

10. Bernard Loch 

11. Sebastian Moczko 

12. Benedykt Śliwa 

13. Kamil Świtała 

14. Rafał Twardawski 

15. Krystyna Wieczorek 

z Urzędu Gminy: D. Pikos – Wójt Gminy, K. Szypot- Skarbnik,  

Kierownik Referatu Budownictwa A. Kansy – Grzesik, Kierownik Referatu OŚ D. Jantos, z-

ca Dyrektora GZEAS J. Przybyła, insp. ds. Zarządzania kryzysowego M. Biskup,  

Zaproszeni goście: 

D. Wajs – była Prezes WiK 

M. Bochańska – obecna Prezes WiK 

1. Sprawy regulaminowe. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na początku z przyczyn technicznych ogłosiła 10 minutową 

przerwę.  

Po przerwie Przewodnicząca Rady Gminy otworzyła 5 sesje Rady Gminy Turawa informując 

radnych, że porządek obrad wraz z materiałami na sesję został w ustawowym terminie 

umieszczony na e- sesji i radni mieli możliwość zapoznania się z wszystkimi materiałami.  

Korzystając z przybycia osób zaproszonych Przewodnicząca Rady w imieniu swoim i 

radnych podziękowała Pani Danucie Wajs za pracę, zaangażowanie w rozwój spółki WiK 



życząc dalszych sukcesów i spełnienia osobistych planów oraz Pani Marii Bochańskiej 

Zastępcy Wójta Gminy Turawa za trud i pracę na rzecz samorządu i rozwój lokalnej 

społeczności.  

Wójt Gminy D. Pikos oficjalnie podziękował Pani Danucie Wajs za pracę na rzecz spółki 

WiK oraz Pani Marii Bochańskiej za zarządzanie samorządem za okres przeszło 5 lat, życząc 

dalszych sukcesów na nowym stanowisku Prezesa spółki WiK.  

 

a) stwierdzenie quorum, 

 

Obecność na sesji potwierdziło 15 radnych. 

 

 

b) przedstawienie porządku obrad, 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad. Radni nie zgłosili uwag.  

 

Głosowano w sprawie: 
przyjęcia porządku obrad,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

 

c) głosowanie nad poprawkami do protokołu z ostatniej sesji. 

 

Radni nie wnieśli  poprawek do protokołu z ostatniej sesji. 

 

Przewodnicząca rady ogłosiła 5 minutową przerwę.  

 

2. Informacja o realizacji wniosków radnych. 

 

Radni otrzymali odpowiedzi na wnioski w formie pisemnej - nie wnoszono uwag do 

udzielonych odpowiedzi.  

 

 

3. Powołanie Komisji Wnioskowej. 

 

- radny S. Klotka 

- radny M. Bochański 



Radni wyrazili zgodę na kandydowanie. 

 

 

Głosowano w sprawie: 
powołania Komisji Wnioskowej..  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Mariola Kornek-Gancarek, 

Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil 

Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Michał Bochański, Sebastian Klotka 

 

 

4. Podjęcie uchwał. 

 

a) Uchwała w sprawie ustalenia opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku 

"Promyczki" w Kotorzu Małym, 

 

Projekt uchwały przedstawiła z-ca Dyrektora GZEAS J. Przybyła 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
ustalenia opłat za pobyt i wyżywienie dziecka w Gminnym Żłobku "Promyczki" w Kotorzu 

Małym,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

 

b) Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego pn. 

,,Poprawa dostępności do transportu publicznego poprzez budowę infrastruktury i kampanię 

informacyjno – edukacyjną na obszarze Aglomeracji Opolskiej" realizowanego w ramach 

Funduszy Europejskich dla Opolskiego na lara 2021-2027, Działanie 3.2 Mobilność miejska 

w ZIT, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Budownictwa A. Kansy - Grzesik 



Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego pn. ,,Poprawa dostępności 

do transportu publicznego poprzez budowę infrastruktury i kampanię informacyjno – 

edukacyjną na obszarze Aglomeracji Opolskiej" realizowanego w ramach Funduszy 

Europejskich dla Opolskiego na lara 2021-2027, Działanie 3.2 Mobilność miejska w ZIT,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

 

c) Uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Opolskiego, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Budownictwa A. Kansy - Grzesik 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Opolskiego,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

 

d) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu partnerskiego 

pn. „Bezpieczne Opolskie – zakup sprzętu dla jednostek OSP do prowadzenia akcji 

ratowniczych i usuwania zjawisk katastrofalnych" planowanego do realizacji w trybie 

niekonkurencyjnym w ramach programu Fundusze Europejskie dla Opolskiego 2021-2027, 

 

Projekt uchwały przedstawił insp. ds. Zarządzania kryzysowego M. Biskup 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 



Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na przystąpienie do realizacji projektu partnerskiego pn. „Bezpieczne 

Opolskie – zakup sprzętu dla jednostek OSP do prowadzenia akcji ratowniczych i usuwania 

zjawisk katastrofalnych" planowanego do realizacji w trybie niekonkurencyjnym w ramach 

programu Fundusze Europejskie dla Opolskiego 2021-2027,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

e) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 

zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości, 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Ochrony Środowiska D. Jantos 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

 

f) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą, której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na okres do 

trzech lat, 

 

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Referatu Ochrony Środowiska D. Jantos 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 



Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, 

której przedmiotem jest ta sama nieruchomość na okres do trzech lat,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

 

g) Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy zlokalizowanej w miejscowości Zawada, Gmina 

Turawa, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Kierownik Referatu Budownictwa A. Kansy – Grzesik. 

Poinformowała o omyłce pisarskiej w numeracji paragrafów. 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
nadania nazwy ulicy zlokalizowanej w miejscowości Zawada, Gmina Turawa,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

 

h) Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla terenów usług publicznych i komercyjnych wsi Zawada, gm. Turawa, 

Przewodnicząca poinformowała o wpływie autopoprawki do biura rady.  

 

Projekt uchwały oraz treść uwagi przedstawiła Kierownik Referatu Budownictwa A. Kansy – 

Grzesik. Omówiła również autopoprawkę dot. zapisu w uzasadnieniu odnośnie lokalizacji 

zmiany miejscowego planu.  

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały.  



Radny J. Farys zabrał głos w sprawie nieuwzględnionej w części uwagi.  

Odpowiedzi udzieliła Kierownik BU.  

 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie za nieuwzględnieniem uwagi.  

Głosowano w sprawie: 
Uwaga Nr 1.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Daniel Jonczyk, Sebastian Klotka, Mariola 

Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, Sebastian Moczko, 

Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jerzy Farys 

Głosowano w sprawie: 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów usług 

publicznych i komercyjnych wsi Zawada, gm. Turawa - AUTOPOPRAWKA.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

i) Uchwała w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Turawa, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – K. Szypot. Poinformowała, że w podstawie 

prawnej w rozporządzeniu Rady Ministrów z dnia 25 października 2021 r. w sprawie 

wynagradzania pracowników samorządowych nie wskazano roku. Odczytano poprawnie (Dz. 

U. z 2021 r. poz. 1960 z późn. zm.) 

Komisja Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa - głosowanie indywidualne. 

Komisja Rewizyjna - głosowanie indywidualne, 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa - głosowanie indywidualne 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

 

Radny J. Farys zapytał o wysokość dotychczasowego wynagrodzenia Wójta Gminy Turawa.  

Odpowiedzi udzieliła Skarbnik informując, że wynagrodzenie zasadnicze wynosiło 9 000,00 

zł, dodatek funkcyjny w kwocie 3 150,00 zł, natomiast dodatek specjalny to 30 % kwot 

określonych w punkcie 1 i 2 czyli 3 645,00 zł. Ponadto przedstawiony projekt uchwały 

przedstawia maksymalne kwoty wynagrodzenia.  



Wójt D. Pikos zabrał głos informując, że mieszkańcy mają możliwość sprawdzenia 

oświadczenia majątkowego zamieszczonego na stronie BiP, w którym zamieszczone są 

informacje o wynagrodzeniu.  

Radny D. Jonczyk odniósł się do projektu uchwały w którym ujęte były maksymalne kwoty 

wynagrodzenia oraz braku gratyfikacji Wójta za dobrą pracę w przyszłości.  

Przewodnicząca rady podsumowując dyskusję poinformowała, że poprzednia rada podjęła 

uchwałę w wysokości 90 % natomiast za zaangażowanie i włożoną pracę, pozyskanych 

dofinansowań przyznała rację maksymalnemu wynagrodzeniu.  

Głosowano w sprawie: 
ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Turawa,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

 

j) Uchwała w sprawie skargi na Radnego Gminy Turawa, 

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji M. Lasak. 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

Mecenas pełniący obsługę prawną w Urzędzie zabrał głos informując, że szczegółowo został 

przeanalizowany dany problem co wyjaśnione zostało w uzasadnieniu do uchwały uznając, że 

do kompetencji rady gminy nie należy rozpatrywanie skargi na radnego.  

Radny J. Farys skierował pytanie do Mecenasa o treści czy radny może zwołać zebranie 

wiejskie oraz czy jest obowiązek poinformowania Wójta o zebraniu. 

Mecenas zwrócił się z prośbą o złożenie wniosku na piśmie. 

Przewodnicząca rady zadała pytanie do Mecenasa czy radny, którego dotyczy skarga 

powinien wyłączyć się z głosowania.   

Mecenas poinformował, że wystarczy żeby radny wstrzymał się od głosu.  

 

Głosowano w sprawie: 
skargi na Radnego Gminy Turawa,.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 



 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Kamil Świtała 

Przewodnicząca rady ogłosiła 10 minutową przerwę.  

 

k) Uchwała w sprawie emisji obligacji komunalnych Gminy Turawa oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu, 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy K. Szypot. Nawiązała do zmiany 

wprowadzonej w § 4 pkt. 2 

Stałe Komisje Rady Gminy pozytywnie opiniowały projekt uchwały. 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
emisji obligacji komunalnych Gminy Turawa oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania 

i wykupu - AUTOPOPRAWKA.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

l) Uchwała w sprawie zmian w budżecie na 2024 r., 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawkę do uchwały w sprawie zmianę budżetu gminy. 

Radni otrzymali autopoprawkę przed rozpoczęciem sesji Rady Gminy. 

Stałe Komisje Rady Gminy nie wnosiły uwag do projektu  podstawowej uchwały, głosowanie 

indywidualne. 

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian w budżecie na 2024 r., - AUTOPOPRAWKA.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 



Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

m) Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła autopoprawkę do uchwały w sprawie zmianę budżetu gminy. 

Nawiązała do omyłki pisarskiej w numeracji paragrafów w uchwale.  

Radni otrzymali autopoprawkę przed rozpoczęciem sesji Rady Gminy. 

Stałe Komisje Rady Gminy nie wnosiły uwag do projektu  podstawowej uchwały, głosowanie 

indywidualne. 

Skarbnik Gminy odczytała projekt uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmiany wieloletniej prognozy finansowej - AUTOPOPRAWKA.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

n) Uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LVIII/442/2023 Rady Gminy Turawa z dnia 19 

grudnia 2023 r. w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków położonych na terenie Gminy Turawa - 

uchwała wprowadzona na 7 dni przed sesją 

 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy – K. Szypot.  

Komisja Oświaty, Zdrowia i Partnerstwa - głosowanie indywidualne. 

Komisja Rewizyjna - głosowanie indywidualne, 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa – bez uwag 

Radni nie wnosili uwag do treści uchwały. 

Radny J. Farys odniósł się do podjętej uchwały w grudniu 2023 r. 

Mecenas poinformował, że projekt uchwały został przygotowany zgodnie z rozstrzygnięciem 

RIO do uchwały podjętej w czerwcu 2024 r., ponieważ program pomocowy przestał działać  

z dniem 30.06.2024 r. 

 



Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały Nr LVIII/442/2023 Rady Gminy Turawa z dnia 19 grudnia 2023 r. w 

sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdujących się w 

gminnej ewidencji zabytków położonych na terenie Gminy Turawa - uchwała wprowadzona 

na 7 dni przed sesją.  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

5. Informacja o pracy Wójta Gminy w I półroczu 2024 r. i realizacji uchwał podjętych w I 

półroczu 2024 r. 

Radni  otrzymali informację w formie pisemnej. 

Wójt gminy przedstawił informację na temat odbytych spotkań z mieszkańcami z innymi 

urzędami, zrealizowanych inwestycji na terenie gminy oraz inwestycji w trakcie realizacji. 

Nawiązał do modernizacji dróg na terenie gminy Turawa zgodnie z zaplanowanym 

harmonogramem oraz budowy hali w miejscowości Zawada.  

Radny B. Śliwa nawiązał do inwestycji jaką będzie parking oraz infrastruktura wokół urzędu 

gminy zasygnalizowanej już za poprzedniej kadencji rady gminy.  

Wójt gminy omówił szczegółowo w/w inwestycję.  

Radny S. Moczko zadał pytanie na jakim etapie jest budowa komisariatu policji w Turawie.  

Wójt gminy poinformował, że temat ponownie wrócił. Komendant Krajowy jest 

zainteresowany oraz trzeba wykonać kolejne etapy m.in. badanie gleby.  

Radny B. Śliwa poinformował, że gmina w drodze uchwały przekazała działkę na rzecz 

budowy komisariatu.  

Realizację uchwał podjętych w I półroczu 2024 r. omówiła Przewodnicząca Rady. Radni  

otrzymali informację w formie pisemnej. 

 

6. Informacja o realizacji inwestycji zaplanowanych na 2024 r. 



Radni  otrzymali informację w formie pisemnej. 

Przeanalizowano realizację  poszczególnych  inwestycji. 

Kierownik Referatu Budownictwa szczegółowo omówiła realizację inwestycji.  

Pytania radnych: 

Radna M. Labisz zadała pytanie w sprawie inwestycji ulicy Milenijnej w Węgrach. 

Kierownik Referatu BU poinformowała, że został złożony projekt na dofinansowanie, trwa 

ocena merytoryczna.  

Radny J. Farys nawiązał do asfaltowania ul. Zielonej w Rzędowie. 

Kierownik Referatu Bu przekazała informację, że projekt został wykonany natomiast 

realizacji na ten moment nie będzie.  

Radni zadali pytania odnośnie oświetleń ulicznych w poszczególnych sołectwach.  

Kierownik Referatu Bu poinformowała, że dofinansowania są na wymianę opraw ale nie na 

nowe przyłącza.  

 

7. Gospodarka mieszkaniowa na terenie Gminy i stan wykorzystania obiektów komunalnych / 

wszystkie zasoby. 

Radni  otrzymali informację w formie pisemnej. 

Informację przedstawił Kierownik Referatu OŚ D. Jantos. 

Dyskusja radnych dotyczyła stanu technicznego lokali socjalnych jak i komunalnych na 

terenie gminy Turawa oraz zaległości wynikających z nieuiszczania opłat za wynajem.  

Przewodnicząca rady zadała pytanie w sprawie wolnych lokali.  

Mecenas poinformował o wyroku eksmisji dot. jednego z mieszkań.  

 

8. Funkcjonowanie oświaty i stan przygotowania do nowego roku szkolnego. 

Informacje przedstawiła  z-ca Dyrektora GZEAS J. Przybyła 

Radni w formie pisemnej otrzymali informację  o prowadzonych remontach w placówkach 

oświatowych na terenie gminy Turawa. 

W uzupełnieniu informacji z-ca Dyrektora przedstawiła  funkcjonowanie  poszczególnych 

placówek. W roku szkolnym 2024/2025 funkcjonować będzie 41 oddziałów szkolnych  

i przedszkolnych do których uczęszczać będzie 946 uczniów/dzieci. 

Szkoły Podstawowe: oddziałów 41, uczniów 622 



Przedszkola: oddziałów 10, dzieci 228 

Oddziały przedszkolne: oddziałów 4, dzieci 96 

Przedszkolaków razem 324. 

Przewodnicząca rady zadała pytanie dot. remontu w poszczególnych placówkach szkolnych 

nawiązując do wymiany drzwi do pokoju nauczycielskiego w szkole w Zawadzie.  

Odpowiedzi udzieliła z-ca Dyrektora informując, że drzwi są specjalistyczne i spełniają 

wskazane wymogi.  

 

9. Informacja o podjętych Zarządzeniach Wójta Gminy w sprawie zmiany budżetu Gminy. 

Informację  przedstawiła Skarbnik Gminy-  radni otrzymali również informację  w formie 

pisemnej. 

 

10. Przedstawienie pism skierowanych do Rady Gminy. 

Przewodnicząca RG przedstawiła wszystkie pisma , które wpłynęły do biura Rady Gminy 

między sesjami ( pisma zostały opublikowane na e-sesji i radni mieli możliwość zapoznania 

się z ich treścią). 

- pismo OUW w Opolu w sprawie programów rządowych dofinansowanie wynagrodzeń, 

- skarga na radnego wsi Zakrzów Turawski, 

- apel gminy Wilków w sprawie finansowania oświaty, 

- pismo OUW w Opolu w sprawie udzielenia informacji do uchwały IV/13/2024 r. RG z dnia 

26.06.2024 r. wraz z odpowiedzią, 

- pismo OUW w Opolu w sprawie udzielenia informacji do uchwały IV/24/2024 r. RG z dnia 

26.06.2024 r. wraz z odpowiedzią, 

- pismo OUW w Opolu w sprawie udzielenia informacji do uchwały IV/20/2024 r. RG z dnia 

26.06.2024 r. wraz z odpowiedzią, 

- pismo RIO w Opolu w sprawie wszczęcia postępowania nadzorczego do uchwały 

IV/18/2024 r. RG z dnia 26.06.2024 r., 

- pismo RIO w Opolu w sprawie wszczęcia postępowania nadzorczego do uchwały 

IV/26/2024 r. RG z dnia 26.06.2024 r., 

- pismo RIO w Opolu w sprawie wszczęcia postępowania nadzorczego do uchwały 

IV/17/2024 r. RG z dnia 26.06.2024 r., 

- pismo OUW w Opolu w sprawie wszczęcia postępowania nadzorczego do uchwały 



IV/21/2024 r. RG z dnia 26.06.2024 r., 

- pismo mieszkańca ul. Pustkowskiej w Węgrach, 

- pismo OUW rozstrzygnięcie nadzorcze uchwały IV/21/2024 r. RG z dnia 26.06.2024 r., 

- pismo RIO rozstrzygnięcie nadzorcze uchwały IV/26/2024 r. RG z dnia 26.06.2024 r., 

- pismo RIO rozstrzygnięcie nadzorcze uchwały IV/18/2024 r. RG z dnia 26.06.2024 r., 

- pismo RIO rozstrzygnięcie nadzorcze uchwały IV/17/2024 r. RG z dnia 26.06.2024 r., 

- pismo OUM w sprawie audytu krajobrazowego – prezentacja, 

- informacja o szkoleniu dla radnych organizowanego przez RIO, 

- pismo w sprawie promocji gminy, 

- pismo dot. Spółki Wodnej Gminy Turawa – całą dyskusję radnych odzwierciedla transmisja 

umieszczona na e-sesji 

 

11. Wolne wnioski i zapytania radnych. 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Partnerstwa z dnia 22.08.2024 r. w sprawie: 

Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Partnerstwa po dokonanej wizji placówek oświatowych 

na terenie Gminy Turawa zwraca się z prośbą o wykonanie w miarę możliwości finansowych 

urzędu następujących robót: 

PSP w Ligocie Turawskiej 

- termomodernizacja sali gimnastycznej oraz kotłowni 

- powiększenie sali gimnastycznej 

- dokonanie ekspertyzy stropu klatki schodowej 

- odmalowanie klatki schodowej 

filia w Kadłubie Turawskim 

- wymiana pieca 

- utwardzenie placu przy budynku 

Oddział Przedszkolny Zakrzów Turawskiej 

- wymiana ogrodzenia 

- remont toalety 

- wykonanie instalacji odgromowej 

- wymiana instalacji elektrycznej 

Zespół Szkolno -Przedszkolny w Bierdzanach 

Szkoła: 

- wymiana dachu 



- zapotrzebowanie na szkolny orlik 

Przedszkole: 

- zakup okapu do kuchni 

PSP w Osowcu 

- wymiana nawierzchni boiska szkolnego 

PSP w Turawie 

- wymiana instalacji CO i pieca 

- wymiana instalacji wodno-kanalizacyjnej 

PSP w Zawadzie 

- wymiana drzwi wejściowych 

- wymiana pozostałych drewnianych okien 

Komisja Ładu, Porządku i Rolnictwa z dnia 26.08.2024 r. w sprawie: 

Dokonania przeglądu klatek schodowych w gminnych lokalach komunalnych i socjalnych 

pod kątem oceny ich aktualnego stanu technicznego oraz realizacji  ich remontów/malowania 

Radna K. Wieczorek w sprawie: 

- zlecenia ekspertyzy stropu w budynku byłej szkoły podstawowej w Kotorzu Małym, 

- przeglądu studni chłonnej na ul. Ogrodowej w Kotorzu Małym. 

Radny B. Loch w sprawie:  

Wykonania remontu studzienki burzowej na sołectwie Osowiec na ul. Fabrycznej przy 

głównym wjeździe na teren Fabryki. 

Radny K. Świtała w sprawie: 

Działki Nr 583 w Zakrzowie Turawskim mieszcząca się przy ulicy Głównej. Jaki na dzień 

dzisiejszy jest stan prawny. 

Radny J. Farys w sprawie:  

Jakiego typu zebrania może zwołać radny na terenie wsi czy propozycja zwołania każdego 

zebrania na terenie wsi musi być zgłoszone Panu Wójtowi. 

Radni S. Moczko, S. Klotka w sprawie: 

Wyposażenia drogi gminnej – ulicy poprzecznej w Zawadzie w oznakowanie pionowe (znaki 

D-40 „Strefa zamieszkania”) ustawione na wjazdach na tą ulicę od ulicy Polnej i od ulicy 

Nowej. 

Radni M. Bochański, M. Lasak w sprawie: 

 Odbudowy chodnika na ul. Opolskiej w Turawie. 

Przewodnicząca rady I. Duda w sprawie: 



- PSZOK- spowodować, aby częściej były wywożone przez firmę Remondis kontenerów na 

odpady wielkogabarytowe lub postawienie dodatkowych kontenerów, 

- sprawdzenia do czyich zadań należy remont barierek bezpieczeństwa przy ul. Dworcowej 

przy kanale w Osowcu.  

Wnioski ustne: 

Radny J. Farys poinformował o 2 pęknięciach na ścianie i dwóch szyb w  sali gimnastycznej 

w Turawie.  

Radna A. Buczek wspomniała o wymianie podłogi w przedszkolu w Kadłubie Turawskim.  

Radny S. Moczko w nawiązaniu do posiedzenia wyjazdowego w sprawie nieczynnego 

wysypiska śmieci znajdowały się śmieci poproszono o interwencję.  

Radny J. Farys zadał pytanie odnośnie zabytku jakim jest pałac w Turawie.  

Wójt gminy poinformował o odbytym spotkaniu z konserwatorem zabytków. Konserwator 

zlecił wykonanie projektu zabezpieczeń tutejszego pałacu.  

Radny S. Klotka zasugerował promocję Spółki Wodnej wśród mieszkańców.  

Radny B. Śliwa zadał pytanie w sprawie  budowy Orlika oraz ulicy Prostej. 

Odpowiedzi udzielili pracownicy UG.  

 

12. Odpowiedzi na złożone wnioski. 

Radni otrzymają odpowiedź w formie pisemnej, które  zostaną  publikowane na e- sesji. 

 

13. Przedstawienie protokołu Komisji Wnioskowej. 

Komisja Wnioskowa przedstawiła zarejestrowane wnioski. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia protokołu Komisji Wnioskowej..  

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Michał Bochański, Aneta Buczek, Iwona Duda, Jerzy Farys, Daniel Jonczyk, Sebastian 

Klotka, Mariola Kornek-Gancarek, Marianna Labisz, Mariusz Lasak, Bernard Loch, 

Sebastian Moczko, Benedykt Śliwa, Kamil Świtała, Rafał Twardawski, Krystyna Wieczorek 

 

 



14. Zakończenie obrad i zamknięcie sesji Rady Gminy Turawa. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Iwona Duda zamknęła V 

sesję Rady Gminy Turawa. 

 

 

  

Przewodnicząca 

Rada Gminy Turawa 

  

 

Przygotował(a): Wioletta Biernot 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


